
Drevesa ne nudijo le bogatih krošenj in zavetja sence. Nudijo nam več - tako potreben
čistejši zrak in nezamenljivo vez z naravo. Posnetekje z Riharjeve ceste.

Posadimo vsaj drevesa!f
Ves svet, vsa Evropa, naša država, republika,

mesto in vse občine so složno, tako po uradni
dolžnosti kakor tudi privatni društveni in družbe-
ni iniciativi sprožili gibanje za zaščito narave,
okolja, zraka, vode. Ustanovili smo posebna sfro-
kovna društva, priredili smo že vrsto posvetovanj
in simpozijev v raznih merilih in obsegu, izdali
smo že tudi vrsto ukrepov, pozivov, resolucij,
predpisov za zaščito narave itd. V vsej naši po-
ljudni in strokovni literaturi, predvsem pa v dnev-
nem časopisju se javljajo raznoliki članki in foto-
grafije, ki obravnavajo našo okolico, nesnago,
uničenje itd.

Tudi naše družbene formacije in vse šole, od
najvišjih do najnižjih, so v eni ali drugi obliki že
obravnavale te povsem nove, toda zelo nevarne
spremljave našega le navidezno standardnega živ-
ljenja.

Vse prebivalstvo Slovenije, predvsem pa večjih
industrijskih središč in mest, med katerimi se
največkrat omenja ludi zastrupljeno Ljubljano, je
trenutno pod vplivom strokovno zbranih in objav-
Ijenih podatkov o resničnem stanju našega oko-
Ija, v katerem sedaj živimo, delamo, pa tudi hitre-
je umiramo.

Ljudje se res lahko sprašujemo, ali je vse to res,
kar se piše in govori. ali smo se res vzporedno
z dvigom standarda uspavali, da nismo resno ozi-
roma pravočasno vzeli v precep vprašanje naše
okolice, v kateri živimo, saj smo vendar tudi mi
sestavni del te naše narave, našega okolja, zraka,
vode itd.

Razgibanost in dovzetnost prebivalstva za ta-
kojšnje ukrepanje za hitro zboljšanje okolja, v ka-
terem živimo, je vidna, zato smatram, da je naša
dolžnost, da to dovzetnost podpremo, da uradne
in dobrovoljne akcije prebivalstva pravilno in pra-
vočasno usmerjamo, da bodo v končni fazi rodile
najboljše in hitre sadove.

Vsi smo že vzeli na znanje uradne številke
strokovnjakov, koliko stotin milijard bi rabili za
splošno zboljšanje stanja okolice, zraka, vode,
toda v okviru vseh trenutno neuresničljivih fizič-
nih del ostaja še vedno želja in volja posameznega
človeka, da on sam, z lastnim dobrovoljnim de-
lom doprinese ono, kar je v njegovi moči, vsaj za
zboljšanje slanja v njegovi neposredni okolici,
hiši, dvorišču, ulici, cesti, parku itd., saj je vse
v zaostanku, je pa naša prcdsoba.

Že vrsto let se piše in govori, da smo v Ljublja-
ni, v razmerju s porastom prebivalstva, razvojem

industrije, trgovine, gostinstva, šolstva itd. v vid-
nem zaostanku na področju izboljšanja zraka, vo-
de, predvsem pa urejanja zelenic, parkov, nasa-
dov, drevoredov itd.

Živimo sicer v obdobju gospodarske nestabili-
zacije, ko občine in mesto ne morejo in ne smejo
večati proračunov. Pa tudi sicer ni bilo za te
namene nikoli dovolj sredstev in predstavniki ko-
munalnega podjetja »Rast« leto za letom prosijo
za večjo pomoč. Toda tudi letos ne bo bistvenega
zboljšanja in bodo tako mesto kot tudi občine
uredile bore malo parkov, nasadov, zelenic, živih
mej itd.

Da pa ne bo vedno večji zaostanek na zelenih
površinah in nasadih Ljubljane, smatram za po-
trebno, da preidemo preko ponovno napovedane-
ga golega programiranja, projektiranja in sličnega
administrativnega obljubljanja novih parkov in
nasadov k neposrednim ukrepom na terenu s tem,
da zadolžimo Krajevne skupnosti, Društvo za zaš-
čito naravc. Hortikulturno društvo, vsa vodstva
visokih, višjih, srednjih in osnovnih šol, vse druž-
bene in gospodarske organizacije, vsa športna in
telesnovzgojna društva, vse planince in labornike,
vsa stanovanjska in komunalna podjetja in vse
hišne svete ter vse lastnike vseh privatnih hiš itd.
itd. da pod naposrednim vodstvom strokovnega
osebja podjetja »Rast« in drugih strokovnjakov
v mesecu oktobru, novembru, marcu in aprilu
posadimo na področju Ljubljane vsa ona drevesa,
ki so se posušila, ki jih ob vseh novih cestah in
ulicah še nismo posadili, kljub temu, da so bila
v vseh projektih vrisana, da vsi pomagamo očisti-
ti, pregrabiti in obrezati vse uničene zelenice, žive
meje, nasade, parke in obrobne gozdove.

Tudi sicer bo gotovo treba poleg izkopa jam,
odvoza materiala, dovoza zemlje in nakupa dre-
ves, kolov, gnoja itd. še nekaj sredstev, toda pri
dobri volji nas vseh se bo tudi za te življenjsko
važne namene gotovo našlo potrebno minimalna
sredstva. Vse zavisi le od dobre volje vseh organi-
zatorjev, od najvišjih do najnižjih mestnih in ob-
činskih formacij.

Zvezni izvršni svet je sicer iz objektivnih razlo-
gov odredil zamrznitev cen in plač, toda ne naših
delovnih rok in nog, naše volje in želje za lepše
okolje, za zdravo zeleno Ljubljano. Zato upam,
da se ta poziv ne bo zgubil v predalih, nego da
bomo posadili vsaj nekaj tisoč dreves širom naše-
ga lepega mesta, kjer imamo še zelo veliko ze-
lenic. CIRIL STANIČ


